
Protokół Nr XXXIII /2012 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 27 grudnia 2012r. 

 

XXXIII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła 

się 27 grudnia 2012r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XXXIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1345 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz- Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Andrzej Ochlak – Z-ca Wójta Gminy Kurzętnik, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 2a), 

- przedstawiciele mediów: Kuriera Iławskiego - Aleksandra Malinowska oraz Gazety 

Nowomiejskiej – Katarzyna Ochocka, 

- przedstawiciele grona pedagogicznego Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach. 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Mirosław Galiński i Tomasz Szczepański.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Adam Głowacki. 

Przewodnicząca zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Głowacki wyraził zgodę.  



 2

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad, który radni otrzymali w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 3). Zapytała czy ktoś ma uwagi do porządku obrad. 

Starosta Ewa Dembek poinformowała, że posiedzeniu Komisji Oświaty i wspólnym 

posiedzeniu komisji odbyła się dyskusja na temat przyszłości ZSR w Czachówkach. 

Następnie zawnioskowała, aby punkt 10 zdjąć z porządku obrad. Na początku roku ma odbyć 

się spotkanie z Wójtem Gminy Biskupiec, na którym zapadną decyzję co do dalszego 

funkcjonowania szkoły. 

Na salę obrad weszli Burmistrz Nowego Miasta Józef Blank oraz Sekretarz Miasta Krzysztof 

Widźgowski.  

Radny Stanisław Czajka poprosił Zarząd Powiatu, aby najpóźniej do 4 stycznia zapadła 

ostateczna decyzja w tej sprawie, żeby uczniowie, pracownicy, rodzice wiedzieli na czym 

stoją.  Wiadomo, że decyzja musi zapaść do końca lutego, ale trzymanie ich w dalszej 

niepewności, jest niewskazane i szkodliwe. Zatem do 4 stycznia powinna odbyć się sesja i 

powinna być podjęta uchwała. Radny dodał, że jego osobista opinia jest taka, że gmina 

Biskupiec powinna wydzierżawić pomieszczenia powiatowi, który dalej powinien prowadzić 

szkołę rolniczą. 

Przewodnicząca poprosiła, aby w tym punkcie zgłaszać uwagi, propozycje do porządku 

obrad, a oświadczenia składać w dalszej części sesji. 

Radny Czajka wnioskował o pilne zwołanie sesji w styczniu.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do porządku. Radni nie zgłosili więcej uwag. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za zdjęciem z porządku obrad punktu 10 - 

podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia i zamiaru stopniowej likwidacji szkół wchodzących 

w skład Zespołu Szkół Rolniczych w Bielicach.  

Głosowało 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad po zmianach. 

Głosowało 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XXXIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
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3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia i zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany siedziby Zespołu Szkół Rolniczych w 

Czachówkach i szkół wchodzących w jego skład. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowomiejskiego na lata 2013 – 2037: 
a) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej (Uchwała Nr RIO.IV-0120-379/12) 
b) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r.: 
a) odczytanie projektu uchwały budżetowej,  
b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej na 2013r.(Uchwała Nr RIO.IV-0120-378/12) 
c) odczytanie opinii Komisji Bezpieczeństwa  i Porządku Starosty Nowomiejskiego, 
d) odczytanie opinii Komisji Budżetowej, 
e) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii komisji, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz 
uchwał zmieniających: XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 
2.03.2012r., XXI/182/2012 z dnia 29.03.2012r., XXII/196/2012 z dnia 26.04.2011r., 
XXIII/208/2012 z dnia 31.05.2012r., XXIV/212/2012 z dnia 28.06.2012r., 
XXV/220/2012 z dnia 26.07.2012r., XXVI/233/2012 z dnia 21.08.2012r., 
XXVII/241/2012 z dnia 28.09.2012r., XXVIII/248/2012 z dnia 26.10.2012r., 
XXIX/252/2012 z dnia 29.1.2012r., XXX/261/2012 z dnia 17.12.2012r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał 
zmieniających: XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r., 
XXI/183/2012 z dnia 29.03.2012r., XXII/197/2012 z dnia 26.04.2012r., 
XXIII/209/2012 z dnia 31.05.2012r., XXIV/213/2012 z dnia 28.06.2012r. 
XXV/221/2012 z dnia 26.07.2012r., XXVI/234/2012 z dnia 21.08.2012r., 
XXVII/242/2012 z dnia 28.09.2012r., XXVIII/249/2012 z dnia 26.10.2012r., 
XXIX/253/2012 z dnia 29.11.2012r., XXX/262/2012 z dnia 17.12.2012r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu użytkowego 
Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Mieście Lubawskim. 

15. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
16. Sprawy różne. 
17. Zakończenie obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu. 
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Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Powiatu  

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XXXII Sesji był radny Mirosław Galiński. 

Przewodnicząca poinformowała, że radny nie mógł przybyć na dzisiejszą sesję, ale złożył 

stosowne oświadczenie. Przewodnicząca odczytała oświadczenie radnego (załącznik nr 4).  

Przewodnicząca zapytała czy pozostali radni wnoszą uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXII/2012. 

Głosowało 15 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 12 do 20 grudnia 2012r. stanowi 

załącznik nr 5.  

Przewodnicząca poprosiła p. Starostę o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta poinformowała, że zanim przedstawi sprawozdanie, pragnie przypomnieć, że na 

terenie powiatu odbyły się ćwiczenia „Nowomiejska Jesień 2012”. Wojewoda Warmińsko – 

Mazurski przekazał podziękowania za wzorowo przeprowadzone ćwiczenia. Wyróżnienia 

otrzymali: Starosta Nowomiejski, Burmistrz Nowego Miasta Józef Blank, Sekretarz Miasta 

Krzysztof oraz Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Kazimierz Grzonkowski. 

Starosta wręczyła listy gratulacyjne od Wojewody. 

Burmistrz Miasta podkreślił, że to merytoryczni pracownicy w urzędach stanęli na 

wysokości zadania. Nie tylko w Urzędzie Miasta i Starostwie, ale we wszystkich urzędach 

gminach są bardzo kompetentne osoby, dobrze przygotowane merytorycznie na wypadek 

takich działań, jakie realizowano w ramach ćwiczeń. Oby nigdy takich działań nie trzeba 

było podejmować w rzeczywistości, ale kadry są właściwie przygotowane. 

Starosta poinformowała, że w okresie międzysesyjnym, poza pracami Zarządu miały miejsce 

następujące wydarzenia: 

- 18 grudnia odbyło się spotkanie z Członkiem Zarządu Województwa Witoldem 

Wróblewskim w związku z protestem mieszkańców wobec wycofania niektórych pociągów 

/relacji Iława – Jabłonowo Pomorskie/; chodziło o przywrócenie niektórych połączeń, aby 

uczniowie mogli dojechać do szkół, a pracownicy do zakładów pracy, 

- odbywały się spotkania wigilijne organizowane m.in. przez Komitet Rozbudowy Szpitala, 

Dom Dziecka, Warsztat Terapii Zajęciowej, 
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- 20 grudnia odbyło się posiedzenie Zgromadzenia Wspólników, 

- 20 i 21 grudnia odbyły się sesje nadzwyczajne, 

- 20 grudnia odbyło się spotkanie świąteczno – noworoczne organizowane wspólnie z 

Urzędem Miasta – Starosta oceniła spotkanie jako bardzo udane, nie tylko pod względem 

artystycznym,     

- 21 grudnia podpisano akt notarialny w sprawie służebności (chodzi o parking przy policji), 

odbyło się również posiedzenie Warmińsko – Mazurskiej Izby Rolnej, 

Starosta dodała, że władze powiatu cały czas są w kontakcie z Wójtem Gminy Biskupiec, 

chodzi o przeniesienie ZSR do Bielic. Nie są to łatwe rozmowy, ale jesteśmy wdzięczni p. 

Wójtowi, że podjął decyzję odnośnie przeniesienia szkoły rolniczej do Bielic.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie wniosków.  

Radny Czajka złożył wniosek do rozpatrzenia przez Zarząd Powiatu, aby na razie nie 

rozważać kto będzie tworzył nowe oddziały w Bielicach. Radny wnioskował, aby uzgodnić z 

Wójtem Gminy Biskupiec, że przez co najmniej 2 lata szkołę będzie prowadził powiat, 

zmieni się tylko jej lokalizacja. W tym czasie Gmina Biskupiec  będzie mogła się temu 

przyjrzeć i rozważyć czy będzie zainteresowana dalszym prowadzeniem szkoły. Rozwiązanie 

zgodnie z którym, gmina Biskupiec prowadziłaby pierwsze klasy, co oznacza że byłoby 

dwóch właścicieli, dwa organy prowadzące,  nie byłoby dobre dla szkoły. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać glos. 

Burmistrz Miasta poinformował, że otrzymał wiele dowodów uznania dla kontynuacji 

tradycji wspólnych toastów noworocznych, zwłaszcza ze strony przedsiębiorców. Poddał pod 

rozwagę, aby kolejne toasty organizować w kolejnych gminach. Takie pojawiły się głosy z 

terenu. P. Burmistrz podziękował p. Staroście za współpracę przy organizacji toastu, który był 

przede wszystkich okazją do spotkania się w gronie nie tylko samorządowców, ale i 

pracodawców. 

Radny Andrzej Andrzejewski zadał pytanie odnośnie pisma, które pod koniec roku otrzymały 

organizacje pozarządowe. W piśmie tym jest informacja, aby organizacje nie liczyły na wiele 

w przyszłym roku. Radny zapytał czy oznacza to, że w 2013r. nie będzie żadnych konkursów 

dla organizacji pozarządowych. 
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Starosta odpowiedziała, że konkursy będą, tylko pula środków do podziału jest mniejsza. 

Wszędzie szuka się oszczędności, także w tej sferze. Organizacje będą mogły wnioskować o 

mniejsze kwoty. 

Radny Andrzejewski stwierdził, że już wcześniej kwoty dofinansowania nie były duże. 

Przewodnicząca powiedziała, że pojawiły się sugestie, aby zorganizować spotkanie w 

nowopowstałej szkole zawodowej w Kurzętniku z udziałem przedstawicieli urzędu pracy oraz 

pracodawców z terenu powiatu. Chodzi o to, aby pracodawcy mogli wypowiedzieć w jakich 

zawodach potrzebują pracowników, urząd pracy powinien przedstawić informację w jakich 

zawodach jest największe bezrobocie. Dyrekcja szkoły winna poinformować jakie kierunki 

będą realizowane w szkole. Pracodawcy twierdzą, że nie ma odpowiednio przygotowanych 

pracowników, ilość bezrobotnych rośnie, a rolą szkoły jest, aby kształciła w kierunkach, na 

które jest zapotrzebowanie. Dobrze byłoby, aby takie spotkanie odbyło się w styczniu. 

Starosta stwierdziła, że sprawy oświaty budzą ogromne emocje. Dyrektorzy, nauczyciele są 

zaniepokojeni. Starosta zapewniła, że władze powiatu robią wszystko, aby wybrać jak 

najlepsze rozwiązanie. Jeżeli chodzi o Czachówki, Wójt Gminy zrobił naprawdę dużo, żeby 

szkoła nadal istniała. Odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół na temat przydziału godzin, 

zatrudnienia nauczycieli po przeniesieniu do ZSZ w Kurzętniku. Starosta poprosiła o więcej 

zaufania do tego, co robią władze powiatu i spokoju. Zapewniła, że powiat robi wszystko, aby 

to jak najlepiej rozwiązać.    

Przewodnicząca powiedziała, że na te wszystkie kłopoty nakłada się spadek ilości uczniów w 

szkołach.  

Radny Czajka powiedział, że po raz ostatni powie o tym, dlaczego podjęto decyzję o budowie 

nowej szkoły. Wiadomo jakie są warunki nauczania w szkole przy ul. Grunwaldzkiej. Celem 

poprzedniego Zarządu Powiatu było stworzenie nie tylko szkoły zawodowej w prawdziwego 

zdarzenia, ale i przywrócenie „Norwida” jako liceum ogólnokształcącego. Ważna była 

również poprawa bazy lokalowej także tej szkoły. P. Starosta powtarza, że szkoła w 

Czachówkach została przeznaczona do sprzedaży, ale „my robimy wszystko i będziemy robić 

wszystko…”. Radny poprosił, aby zostawić poprzedni Zarząd, poprzednią władzę, która nie 

rządzi już od 2 lat, w spokoju. 

Radna Danuta Mazurkiewicz powiedziała, że przede wszystkim nową szkołę należy pokazać 

absolwentom gimnazjów.  

Przewodnicząca stwierdziła, że radna chyba tego nie wie, ale już podjęto decyzję, że w 

czerwcu zorganizowane będą dni otwarte szkoły.       

Z sali obrad wyszedł p. Widźgowski. 
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Przewodnicząca stwierdziła, że pomysł przeniesienia szkoły rolniczej do Bielic, jest 

najlepszym rozwiązaniem, jakie można było znaleźć. Należy dać spokój waśniom. Decyzję o 

budowie szkoły w Kurzętniku podjęto i dobrze. Pozyskano środki UE, jest nacisk na rozwój 

szkolnictwa zawodowego. Należy teraz zastanowić się nad drugim etapem. Jest czas na 

dogranie kwestii kadrowych, ale problemy z zatrudnieniem są w każdej w szkole w związku 

ze spadkiem ilości uczniów. Zarząd zrobi wszystko, aby zmiany odbyły się w miarę 

bezbolesny sposób. Jeśli uda się sprzedać budynek szkoły, budżet powiatu będzie uratowany. 

Radni nie zgłosili więcej wniosków ani zapytań. 

Ad. 8 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia i zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie poprosiła Naczelnika Wydziału 

Oświaty, Kultury i Promocji Andrzeja Koreckiego o przedstawienie informacji jakie opinie 

wydały związki zawodowe.  

P. Korecki wyjaśnił, że Zasadnicza Szkoła Zawodowa, która być przeniesiona do Kurzętnika, 

musi ulec likwidacji w Zespole Szkół im. C. K. Norwida. Zgodnie z przepisami, o tej sytuacji 

muszą być powiadomieni listownie wszyscy rodzice uczniów w terminie do końca lutego 

czyli 6 miesięcy przed likwidacją. Dotrzymanie terminu jest ważne, w przeciwnym razie 

uchwała może być unieważniona. Są wątpliwości czy muszą być powiadomieni oboje 

rodzice, są opinie, że wystarczy jeden. Staramy się zapobiec ewentualnym wątpliwościom i 

powiadamiamy oboje rodziców. Na to potrzeba czasu.  

Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie opinii. 

P. Korecki poinformował, że jeżeli chodzi o przedmiotową uchwałę Związek Nauczycielstwa 

Polskiego wydał pozytywną opinię, natomiast NSZZ Solidarność wydał dwie negatywne 

opinie. Chodziło o sprawy kadrowe, zapewnienie godzin pracy. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania. Radni nie mieli pytań. 

Przewodnicząca dodała, że opinie mogą być negatywne, ale uchwałę można podjąć i będzie 

ona prawomocna. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXXIII/268/2012 

(załącznik nr 6) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 9 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany siedziby Zespołu Szkół Rolniczych w 

Czachówkach i szkół wchodzących w jego skład 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Starosta poinformowała, że 12 grudnia zostało zawarte porozumienie z Wójtem Gminy 

Biskupiec, w którym jest mowa o przeniesieniu ZSR do Bielic.  

Radny Czajka zwrócił się z zapytaniem do radcy prawnego czy jeżeli nastąpi tylko zmiana 

siedziby szkoły, uchwała dotycząca likwidacji jest niepotrzebna. Jeżeli na początku stycznia 

odbędzie się spotkanie w gminie Biskupiec, dopracowane zostaną szczegóły, temat szkoły 

zamknie się na dzisiejszej sesji? 

Radca Prawny Maciej Sikorski powiedział, że faktycznie, jeżeli zmienia się tylko siedziba 

szkoły, to żadnych kolejnych uchwał nie będzie, chyba że nastąpią zmiany w obrębie szkół. 

Przewodnicząca stwierdziła, że dlatego wycofano drugą uchwałę z porządku, ponieważ na 

początku stycznia mają odbyć się jeszcze rozmowy z gminą Biskupiec. 

Radny Czajka powiedział, że zapytał czy jeżeli Zarząd przychyli się do jego wniosku i przez 

2 lata powiat będzie prowadził szkołę, a w tym czasie gmina rozważy dalsze tworzenie szkoły 

ponadgimnazjalnej, to temat szkoły zamyka się na dzisiejszej sesji? 

Przewodnicząca powiedziała, że wycofano punkt dotyczący stopniowej likwidacji szkoły. P. 

Starosta poprosiła, aby odłożyć to do czasu spotkania w gminie, kiedy dograne mają być 

szczegóły, ponieważ mamy jeszcze trochę czasu na podjęcie ewentualnej uchwały o 

likwidacji. Jeżeli będzie taka potrzeba, to na początku stycznia odbędzie się sesja. Na razie 

Rada rozpatruje projekt uchwały w sprawie przeprowadzki szkoły do Bielic w takim 

kształcenie jak funkcjonuje w Czachówkach. 

Radca Prawny poinformował, że w tej uchwale chodzi o przeniesienie siedziby, ruchy 

zmierzające do likwidacji są na razie wstrzymane. Pytanie radnego nie jest pytaniem 

prawnym. To jest pytanie – „co robimy dalej ze szkołą?”. 

Radny Czajka  powiedział, że jego pytanie jest pytaniem do prawnika – czy jeżeli dalej szkołę 

będzie prowadził powiat, dzisiejszą uchwałą zamyka się ten temat. 

Radca prawny odparł, że nie wie czy temat się zamyka. Na razie przenosi się siedzibę szkoły. 

Przewodnicząca zapytała jakie są opinie związków zawodowych. 

P. Korecki odpowiedział, że do tej uchwały obydwa związki wydały pozytywne opinie. 

Radny Kazimierz Wiśniewski powiedział, że w porozumieniu nie określono czy szkołę będzie 

tworzył szkołę czy gmina. Ale po ostatnim spotkaniu jest już ustalone, że my będziemy ją 
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prowadzić. Jeżeli wójt nie będzie chciał szkoły prowadzić, to nadal powinien prowadzić 

powiat. 

Radny Romuald Koszewski powiedział, że jest jeszcze jedna istotna kwestia – jeżeli do 

pierwszej klasy nie będzie minimum 20 uczniów, to klasa nie zostanie utworzona. Stąd apel 

do obecnych nauczycieli ze szkoły w Czachówkach – należy zrobić wszystko, żeby był nabór 

co najmniej 20 uczniów. Wszyscy chcą, aby pierwsza klasa powstała, ale poniżej 20 osób nie 

ma sensu tworzenie pierwszej klasy. Pytanie – co wtedy? Każdy kto będzie tworzył szkołę, 

czy to powiat czy gmina, będzie miał obawę co do naboru. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXXIII/269/2012 

(załącznik nr 7) podjęto jednogłośnie. 

Przewodnicząca pogratulowała radnym i gminie Biskupiec mądrego rozwiązania. 

Z sali obrad wyszli nauczyciele z ZSR w Czachówkach, p. Ochlak oraz p. Blank.  

Oprócz radnych, Sekretarza Powiatu, Skarbnika Powiatu i Radcy Prawnego  na sali pozostali: 

Leszek Zagórski, Andrzej Korecki, Krzysztof Piechocki, Kazimierz Grzonkowski, Krzysztof 

Puwalski, Małgorzata Wojnarowicz, Urszula Łydzińska, Tadeusz Ławicki, Ryszard 

Kłosowski, Grzegorz Januszewski, Mieczysław Wójcik, Jolanta Haska i przedstawicielki 

mediów.    

Ad. 10  

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013 – 2037: 

a) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej (Uchwała nr RIO.IV-0120-379/12) 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały (załącznik nr 8).  

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji, na którym omawiano też 

projekt budżetu na 2013r. Projekt uchwały został zaopiniowany przez RIO. 

Następnie p. Skarbnik odczytała uchwałę RIO (załącznik nr 9) 

Przewodnicząca poinformowała, że RIO wydała pozytywną uchwałę, ale z poważną uwagą. 

P. Skarbnik poinformowała, że przede wszystkim brak stabilnych dochodów jest głównym 

problemem nie tylko naszego powiatu, ale również innych jednostek samorządu 

terytorialnego, a w szczególności powiatów. Powiaty chcąc inwestować, część pieniędzy 
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własnych, pożyczonych, muszą przeznaczać na inwestycje. A potrzeb jest wiele. Powiat 

nowomiejski spełnia wskaźnik w 2013r., ale w 2014r. może pojawić się problem. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania, uwagi do projektu uchwały. Radni nie 

zgłosili pytań i uwag. 

b) podjęcie uchwały 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych (ustawowy skład Rady Powiatu wynosi 

17 radnych). Uchwałę nr XXXIII/270/2011 (załącznik nr 10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11  

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 

2013r.: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały (załącznik nr 11).   
b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej na 2013r. (Uchwała nr RIO.IV-0120-378/12) 

P. Skarbnik w odpowiedzi na pytanie zadane wcześniej przez radnego Andrzeja 

Andrzejewskiego, wyjaśniła, że środki przeznaczone na realizację zadań publicznych przez 

organizacje pozarządowe wyniosą w przyszłym roku 19 tys. zł. Oszczędności dotknęły także 

tej sfery. Szkoła niepubliczna otrzyma 68.062 zł. zł., warsztaty terapii zajęciowej – 75.624 zł. 

Nadal działać będzie Centrum Organizacji Pozarządowych. W budżecie powiatu 

zabezpieczono na razie 2 tys. zł., ale liczymy na dofinansowanie z innych samorządów 

lokalnych.      

Następnie p. Skarbnik odczytała uchwałę RIO (załącznik nr 12). 

c) odczytanie opinii Komisji Bezpieczeństwa  i Porządku Starosty 

Nowomiejskiego 

Opinię (załącznik nr 13) przedstawiła Starosta Nowomiejski Ewa Dembek.  

d) odczytanie opinii Komisji Budżetowej 

Opinię komisji (załącznik nr 14) odczytał Przewodniczący Komisji Budżetowej Kazimierz 
Wiśniewski.  

e) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii komisji 

Stanowisko (załącznik nr 15) odczytała Starosta.   

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania, uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań oraz uwag.  

f) podjęcie uchwały 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXXIII/271/10 (załącznik 

nr 16) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz 

uchwał zmieniających: XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 

2.03.2012r., XXI/182/2012 z dnia 29.03.2012r., XXII/196/2012 z dnia 26.04.2011r., 

XXIII/208/2012 z dnia 31.05.2012r., XXIV/212/2012 z dnia 28.06.2012r., XXV/220/2012 

z dnia 26.07.2012r., XXVI/233/2012 z dnia 21.08.2012r., XXVII/241/2012 z dnia 

28.09.2012r., XXVIII/248/2012 z dnia 26.10.2012r., XXIX/252/2012 z dnia 29.12.2012r. 

XXX/261/2012 z dnia 17.12.2012r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Poprosiła p. Skarbnik o krótkie omówienie 

uchwały. 

P. Skarbnik poinformowała, że dokonuje się ostatnich tzw. „czyszczących” zmian w 

budżecie. Zmian dokonują w zasadzie wszystkie jednostki budżetowe. Powiat otrzymał środki 

z rezerwy części ogólnej subwencji w wysokości 12.061 zł. Wpłynęła także informacja o 

dotacji w wysokości 26.066 zł. na składki zdrowotne dla osób bezrobotnych bez prawa do 

zasiłku. Dodatkowe środki wypracowała geodezja, budżet zwiększa się o kwotę 17.579 zł. 

Zmniejszono kwotę ze sprzedaży majątku do wysokości wyceny rzeczoznawcy. Ze sprzedaży 

budynku szkoły przy ul. Grunwaldzkiej planowano pozyskać 1.324 tys. zł., obecnie 

rzeczoznawca wycenia budynek na 993 tys. zł. Zmniejszono kwotę dotacji z Urzędu 

Marszałkowskiego o 838.163 zł. Taka kwota miała wpłynąć do końca roku na realizację 

inwestycji w Kurzętniku. Realizację inwestycji przesunięto w czasie do czerwca przyszłego 

roku, więc i środki z dotacji zostaną przeniesione na przyszły rok. Deficyt budżetu nie zmienił 

się. W ciągu roku zaciągnięto kredyt w wysokości 1.296 tys. zł. Korzystano z kredytu w 

rachunku bieżącym w wysokości 1 mln zł. Do 28 grudnia nastąpi zamknięcie rachunku. W 

nowym roku będziemy ponownie się nim posiłkować, aczkolwiek nie planuje się deficytu, a 

nadwyżkę budżetową. W tym roku wyemitowano obligacje w kwocie 2.700 tys. zł. Ogólny 

stan zadłużenia na koniec roku wynosi 16.712.400 zł. co stanowi 46,31%. Spłata obsługi 

zadłużenia wyniesie 8,45%. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXXIII/272/2012 

(załącznik nr 17) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale 

Nr XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał 

zmieniających: XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r., 

XXI/183/2012 z dnia 29.03.2012r., XXII/197/2012 z dnia 26.04.2012r., XXIII/209/2012 z 

dnia 31.05.2012r., XXIV/213/2012 z dnia 28.06.2012r. XXV/221/2012 z dnia 26.07.2012r., 

XXVI/234/2012 z dnia 21.08.2012r., XXVII/242/2012 z dnia 28.09.2012r., 

XXVIII/249/2012 z dnia 26.10.2012r., XXIX/253/2012 z dnia 29.11.2012r., XXX/262/2012 

z dnia 17.12.2012r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie zapytała czy ktoś ma pytania do 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXXIII/273/2012 

(załącznik nr 18) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu użytkowego 

Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały z uzasadnieniem.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXXIII/274/2012 

(załącznik nr 19) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 15 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielano na bieżąco.. 

Ad. 16 

 Sprawy różne 

Radny Marek Ząbkiewicz poruszył  kwestię spotkania świąteczno – noworocznego. Na 

spotkaniu było obecnych wiele osób. Pod względem organizacyjnym, kulturalnym i 

kulinarnym było dobrze zorganizowane. Ale pod względem merytorycznym niekoniecznie. 

Radny miał duży niesmak, bo zabrakło akcentu świątecznego. Spotkanie nie miało charakteru 
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ani świątecznego ani noworocznego. Zebrani wysłuchali prawie godzinnego koncertu 

piosenek o Marku Grechucie, a nie w tym celu się spotkali. Radny poprosił, aby w przyszłości 

sprawdzić jaki repertuar posiada dana grupa artystów. Takie jest odczucie radnego po 

występie. Na spotkaniu obecni byli przedsiębiorcy z terenu powiatu. Z pewnością chętnie 

wysłuchaliby tego, co się aktualnie dzieje w powiecie, a p. Starosta nie powiedziała na ten 

temat ani słowa. A można by się pochwalić np. skończoną budową szkoły. Trzeba umieć się 

sprzedać. Tego zabrakło. W ostatnim czasie odbyło się spotkanie opłatkowe w Kurzętniku. U 

nas nawet opłatka nie było. W Kurzętniku było zorganizowane spotkanie na wysokim, 

profesjonalnym poziomie. Umiejętnie połączono elementy biznesu, rodziny i świąt.   

Przewodnicząca stwierdziła, że była okazja do uczestnictwa w różnych spotkaniach 

opłatkowych, jednym podoba się to, innym tamto. 

Starosta stwierdziła, że spotkanie było organizowane wspólnie z Urzędem Miasta. Odbyło się 

spotkanie organizacyjne, na którym obecny był również p. Korecki. Podczas ubiegłorocznego 

toastu wystąpił zespół „Trebunie Tutki”, który również nie zaprezentował typowego 

programu kolędowego. Dopiero pod koniec zaśpiewał kilka kolęd. Artyści, którzy wystąpili w 

tym roku, zostali zaproponowani przez panią Dyrektor MCK-u. Występ był nieodpłatny, 

poniesiono jedynie koszty transportu. Na zakończenie występu z piosenkami Marka 

Grechuty, zespół zaśpiewał kilka kolęd. Na toaście można było chwalić się tym, co zrobił 

powiat czy miasto. Ale wspólnie z p. Burmistrzem ustalono, że nie będziemy mówić o 

inwestycjach. Część artystyczna mogła się jednym podobać, innym nie. Na pewno aspekt 

finansowy też miał znaczenie.  

Radny Czajka powiedział, że skoro mowa o finansach -  w szkołach są zespoły dziecięce. 

Można było zaprosić dzieci na toast i wspólnie zaśpiewać kilka kolęd.  

Starosta powtórzyła, że spotkanie organizowano wspólnie z p. Burmistrzem. Taka była 

propozycja p. Burmistrza, a starosta na to przystała.  

Przewodnicząca powiedziała, że inne spotkania opłatkowe miały nieco inny charakter. Na 

przyszłość poprosiła, aby zapraszać wszystkich radnych na wszystkie opłatki. Ewentualne 

uwagi należy przyjąć, przeanalizować, do kolejnego spotkania mamy rok. 

Radny Czajka wyszedł z sali obrad. 

Następnie zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski powiedział, że ma miłą informację. 

Powiat złożył drugi wniosek do drugiego naboru uzupełniającego do Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych /tzw. „schetynówek”/ Obydwa wnioski uzyskały dużo punktów. 

Drugi wniosek został sklasyfikowany na drugim miejscu, pierwszy - na piątym miejscu. 
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Także w przyszłym roku powiat będzie realizował dwie inwestycje w ramach programu. 

Ruszamy także z inwestycją z RPO. ZDP chciałby, aby Zarząd Powiatu w miarę szybko 

zatwierdził plan robót na 2013r. P. Kłosowski zaapelował do radnych gminy Grodziczno, aby 

monitowali u Wójta Gminy, aby możliwie szybko podjął decyzję ile dopłaci do remontu drogi 

/chodzi o drogę Świniarc – Zwiniarz/  

Przewodnicząca powiedziała, że jeśli nie uda się sprzedać mienia, to wnioski, które uzyskały 

tak wysokie oceny, mogą przepaść.   

P. Kłosowski powiedział, że trzeba robić wszystko, aby nie przepadły. Powiat ponosi jedynie 

¼ kosztów (520 tys. zł.) , bo drugie tyle dokłada gmina Kurzętnik. 50% przekazuje 

Wojewoda, a inwestycje będą robione za 2.080 tys. zł.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.   

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 17 

 Zakończenie obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XXXIII Sesji Rady 

Powiatu.    

 

Sekretarz obrad              Przewodnicząca Rady Powiatu 

Adam Głowacki            Zofia Andrzejewska 

                

Protokół sporządziła:   

Anna Andrzejczak  


